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Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget  

Christiansborg  

1240 København K  

 

Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget har i brev af 16. oktober 2018 stillet mig 
følgende spørgsmål 35 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål 35 

Ministeren udtalte i Deadline den 11. oktober 2018 gentagne gange, at landbruget 

eksporterer for 150 mia. kr. Mener ministeren, at det er det korrekte tal for selve 

landbrugets eksport eller talte ministeren usandt i Deadline? 

Svar 

Danmarks Statistik har ikke tal for eksporten fra landbruget. Det skyldes, at ek-

sportstatistikken opgøres på produkter, ikke på brancher. For at kunne udtale sig 

om omfanget af eksporten fra landbruget er man derfor nødt til at tage stilling til, 

hvad der bør tælle med som landbrugseksport.  

 

De 150 mia. kr. refererer til eksporten fra den såkaldte fødevareklynge, der udover 

landbruget omfatter en række fødevareindustrielle virksomheder, herunder bl.a. 

slagterier, mejerier og bryggerier. Derudover indgår også en række virksomheder, 

som udvikler maskiner, ølgær, enzymer og anden teknologi, som er relateret til 

landbrugs- og fødevareproduktionen.  

 

 

Med venlig hilsen  

 

Lars Chr. Lilleholt 
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